

**No. 39574. Multilateral**

UNITED NATIONS CONVENTION  
AGAINST TRANSNATIONAL ORGA-  
NIZED CRIME. NEW YORK,  
15 NOVEMBER 2000 [*United Nations, Treaty  
Series, vol. 2225, I-39574.*]

RATIFICATION (WITH DECLARATION)

**Côte d'Ivoire**

*Deposit of instrument with the Secretary-  
General of the United Nations: 25 October  
2012*

*Date of effect: 24 November 2012*

*Registration with the Secretariat of the Unit-  
ed Nations: ex officio, 25 October 2012*

*Declaration:*

*Conformément à l'alinéa a) i) du premier paragraphe de l'article 5*

L'État de Côte d'Ivoire ne subordonne pas l'implication d'un groupe organisé, ni l'établissement des infractions visées à l'alinéa a) i) du paragraphe 1 article 5 à la Commission d'un acte en vertu de l'entente.

*Conformément au paragraphe 5 de l'article 16*

La Convention des Nations Unies contre la Criminalité Transnationale organisée est considérée par le Gouvernement de la République de Côte d'Ivoire comme base légale pour coopérer en matière d'extradition avec les autres Parties à la Convention en sus des traités, conventions, accords bilatéraux et multilatéraux existants.

*Conformément au paragraphe 13 de l'article 18*

L'Autorité Centrale désignée pour recevoir les demandes d'entraide judiciaire et de leur donner effet est : la Direction des Affaires Civiles et Pénales (DACP) du Ministère chargé de la Justice, sise à la Chancellerie, Bloc Ministériel, BP V 107 Abidjan (Côte d'Ivoire).

**N° 39574. Multilatéral**

CONVENTION DES NATIONS UNIES  
CONTRE LA CRIMINALITÉ TRANSNA-  
TIONALE ORGANISÉE. NEW YORK,  
15 NOVEMBRE 2000 [*Nations Unies, Recueil  
des Traités, vol. 2225, I-39574.*]

RATIFICATION (AVEC DÉCLARATION)

**Côte d'Ivoire**

*Dépôt de l'instrument auprès du Secré-  
taire général de l'Organisation des Na-  
tions Unies : 25 octobre 2012*

*Date de prise d'effet : 24 novembre 2012*

*Enregistrement auprès du Secrétariat de  
l'Organisation des Nations Unies : d'of-  
fice, 25 octobre 2012*

*Déclaration :*

[ FRENCH TEXT – TEXTE FRANÇAIS ]

*Pursuant to article 5, paragraph 1(a)(i):*

The State of Côte d'Ivoire does not require involvement of an organized criminal group or an act in furtherance of the agreement for purposes of the offences established in accordance with paragraph 1(a)(i) of article 5.

*Pursuant to article 16, paragraph 5:*

The Government of the Republic of Côte d'Ivoire takes the United Nations Convention against Transnational Organized Crime as the legal basis for cooperation on extradition with other States parties to the Convention, in addition to existing bilateral and multilateral treaties, conventions and agreements.

*Pursuant to article 18, paragraph 13:*

The central authority designated to receive and execute requests for mutual legal assistance is the Department of Civil and Criminal Affairs (DACP) of the Ministry of Justice, located at the Chancellerie, Bloc Ministériel, BP V 107 Abidjan, Côte d'Ivoire.

PROTOCOL TO PREVENT, SUPPRESS AND PUNISH TRAFFICKING IN PERSONS, ESPECIALLY WOMEN AND CHILDREN, SUPPLEMENTING THE UNITED NATIONS CONVENTION AGAINST TRANSNATIONAL ORGANIZED CRIME. NEW YORK, 15 NOVEMBER 2000 [*United Nations, Treaty Series, vol. 2237, A-39574.*]

PROTOCOLE ADDITIONNEL À LA CONVENTION DES NATIONS UNIES CONTRE LA CRIMINALITÉ TRANSNATIONALE ORGANISÉE VISANT À PRÉVENIR, RÉPRIMER ET PUNIR LA TRAITE DES PERSONNES, EN PARTICULIER DES FEMMES ET DES ENFANTS. NEW YORK, 15 NOVEMBRE 2000 [*Nations Unies, Recueil des Traités, vol. 2237, A-39574.*]

#### ACCESSION

##### **Côte d'Ivoire**

*Deposit of instrument with the Secretary-General of the United Nations:*  
25 October 2012

*Date of effect:* 24 November 2012

*Registration with the Secretariat of the United Nations: ex officio, 25 October 2012*

#### ADHÉSION

##### **Côte d'Ivoire**

*Dépôt de l'instrument auprès du Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies :* 25 octobre 2012

*Date de prise d'effet :* 24 novembre 2012

*Enregistrement auprès du Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies : d'office, 25 octobre 2012*

PROTOCOL AGAINST THE ILLICIT MANUFACTURING OF AND TRAFFICKING IN FIREARMS, THEIR PARTS AND COMPONENTS AND AMMUNITION, SUPPLEMENTING THE UNITED NATIONS CONVENTION AGAINST TRANSNATIONAL ORGANIZED CRIME. NEW YORK, 31 MAY 2001 [*United Nations, Treaty Series, vol. 2326, A-39574.*]

ACCESSION

**Côte d'Ivoire**

*Deposit of instrument with the Secretary-General of the United Nations:  
25 October 2012*

*Date of effect: 24 November 2012*

*Registration with the Secretariat of the United Nations: ex officio, 25 October 2012*

PROTOCOLE CONTRE LA FABRICATION ET LE TRAFIC ILLICITES D'ARMES À FEU, DE LEURS PIÈCES, ÉLÉMENTS ET MUNITIONS, ADDITIONNEL À LA CONVENTION DES NATIONS UNIES CONTRE LA CRIMINALITÉ TRANSNATIONALE ORGANISÉE. NEW YORK, 31 MAI 2001 [*Nations Unies, Recueil des Traités, vol. 2326, A-39574.*]

ADHÉSION

**Côte d'Ivoire**

*Dépôt de l'instrument auprès du Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies : 25 octobre 2012*

*Date de prise d'effet : 24 novembre 2012*

*Enregistrement auprès du Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies : d'office, 25 octobre 2012*